

第六屆亞洲室內暨武藝運動會

(11-14/12/2026, 沙特阿拉伯 利雅德)

初步提名球員名單之遴選及上訴機制

中國香港桌球總會 (桌總) 之運動員遴選小組委員會 (遴選會) 將按照桌總執行委員會 (執委會) 的遴選準則向執委會提交提名名單, 經執委會批核及確定後, 將向中國香港體育協會暨奧林匹克委員會 (奧委會) 呈交初步提名名單, 桌球代表隊最終名單將由奧委會根據其遴選準則審批及決定。

遴選機制

1. 以下項目均會舉行遴選賽, 勝出球員名單經遴選會核實後再提交桌總執委會, 執委會批核及確定後, 將呈交奧委會審批:
 - 男子英式桌球個人
 - 女子英式 6 個紅球個人
 - 女子美式 9 號球個人
2. 以下項目均由總教練根據球員過往成績、個人及／或團隊表現、紀律行為、發展潛質及切合整隊發展等提交名單予遴選會審批, 然後上呈桌總執委會批核及確定, 最後呈交奧委會審批:
 - 男子英式桌球隊際
 - 男子美式 9 號球雙人
3. 以下項目根據球員世界排名, 以及其個人表現、紀律行為及發展潛質等由遴選會經諮詢總教練後提出建議, 提交桌總執委會批核及確定, 並呈交奧委會審批:
 - 女子英式 6 個紅球個人
 - 男子美式 9 號球個人

遴選賽球員及被提名球員的資格

1. 必須為中國香港特區護照持有人;
2. 同意及簽署球員同意書;
3. 沒有違法違規、違反桌總紀律守則或規定的行為及沒有禁藥違規記錄。

[男子英式桌球個人]

- 2025-26 香港英式桌球公開賽排名首 8 名球員 (截至 2026 年 7 月 31 日為止); 及
- 2025-26 香港 21 歲以下青少年英式桌球公開賽排名首 4 名球員 (截至 2026 年 8 月 10 日為止); 及

- 4 位男子球員及替補上述放棄參加之球員（由總教練根據球員過往成績、個人表現、紀律行為、發展潛質及切合整隊發展等向遴選會推薦並須得到遴選會批核）

[女子英式 6 個紅球個人]

- 2026 香港女子桌球公開賽首 8 名球員；及
- 4 位女子球員及替補上述放棄參加之球員（由總教練根據球員過往成績、個人表現、紀律行為、發展潛質及切合整隊發展等向遴選會推薦並須得到遴選會批核）

[女子美式 9 號球個人]

- 2026 香港美式 9 號球公開賽女子組首 8 名球員；及
- 2 位女子球員及替補上述放棄參加之球員（由總教練根據球員過往成績、個人表現、紀律行為、發展潛質及切合整隊發展等向遴選會推薦並須得到遴選會批核）

遴選賽詳情

各項遴選賽賽事如下：

[男子英式桌球個人] （賽期: 27-31/8/2026）

[女子英式 6 個紅球個人] （賽期: 12-15/9/2026）

[女子美式 9 號球個人] （賽期: 15-19/9/2026）

*桌總保留設置種籽編排之最終權利，並有權因應情況，調整或更改賽程／賽期。

更改選派 (替換球員)

1. 所選派的球員因健康理由或受傷未能出賽。
2. 未能完成或達到賽前訓練的要求。
3. 未能符合球員的行為表現、品行及紀律等。
4. 未能通過奧委會之審批。
5. 未能通過運動禁藥管制政策。

上訴機制

如對遴選結果有異議之球員可向桌總上訴小組委員會（上訴會）提出上訴。但上訴人不可只因不同意／不滿意遴選結果而提出上訴，上訴理由只能基於遴選沒有按機制進行或有不合理／不公平／無關的因素而得出遴選結果。

上訴程序

1. 上訴人必須於遴選結果公布後之 3 個工作天經桌總秘書處向上訴會提交書面上訴通知書及上訴費用港幣\$1,000。逾期申訴將不會受理。

2. 如上訴人未滿 18 歲可透過其家長或監護人提出上訴。匿名上訴不會受理。
3. 上訴通知書必須清楚列明上訴理由及理據，連同劃線支票繳付上訴費用港幣\$1,000 元正 (支票抬頭：中國香港桌球總會有限公司)。上訴得直者將獲發還費用。
4. 上訴人會於桌總接獲上訴通知書及費用後之 10 個工作天內獲得書面收據。上訴會會盡能力於 21 個工作天內處理上訴，並把上訴結果呈交執委會，並於之後的 10 個工作天內告知上訴人，有關決定為最終裁決。

備註

1. 奧委會負責執行各項有關籌組代表團的具體工作和處理有關甄選事宜。桌總將提交提名名單給奧委會，並由奧委會審批及決定代表隊最終名單。
2. 桌總有權更新或更改或調整球員提名名單。
3. 本章則之上訴機制不適用於奧委會決定的代表隊最終名單。
4. 本章則如有未盡之處，桌總有權作出修訂。桌總保留一切對提名的最終決定權及本章則的解釋權。

**6th Asian Indoor and Martial Arts Games
(11–14/12/2026, Riyadh, Saudi Arabia)**

Selection and Appeal Mechanism for the Preliminary Player Nomination List

The Athlete Selection Sub-Committee (ASCom) of the Billiard Sports Council of Hong Kong China Ltd. (HKBSCC) will submit a nomination list to the Executive Committee (ExCom) of HKBSCC in accordance with the selection criteria set by ExCom. Upon review and confirmation by ExCom, the nomination list will be submitted to the Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China (SF&OC) for approval. Final list of the Billiard Sports Team will be determined and approved by the SF&OC based on its own selection criteria.

Selection Criteria

1. For the following events, the list of winners of selection tournament will be submitted to ExCom after being verified by ASCom. Upon being reviewed and confirmed by ExCom, it will be submitted to SF&OC for approval:
 - Men's Snooker Singles
 - Women's 6-Red Snooker Singles
 - Women's 9-Ball Pool Singles
2. For the following events, the Head Coach will submit a nomination list based on player's past results, individual/team performance, disciplinary record, development potential, and alignment with the overall development of the team etc. to ASCom for approval. The nomination list will then be passed to ExCom for review and confirmation before being submitted to the SF&OC for approval.
 - Men's Snooker Team
 - Men's 9-Ball Pool Doubles
3. For the following events, players will be suggested by ASCom, upon consulting the Head Coach, based on the player's world rankings, as well as individual performance, discipline, and development potential, etc. The nomination list will be passed to ExCom for review and confirmation before being submitted to the SF&OC for approval.:
 - Women's 6-Red Snooker Singles
 - Men's 9-Ball Pool Singles

Eligibility for Selection Tournament and Nomination

1. Must hold a valid HKSAR Passport.
2. Must agree to and sign the Player Consent Form.

3. Must not breach any law or regulations, or commit violations of HKBSCC discipline rules and regulations, or have records of anti-doping violations.

[Men's Snooker Singles]

- Top 8 ranked players in the 2025-26 Hong Kong Snooker Open Championship (as of 31 July 2026); and
- Top 4 ranked players in the 2025-26 Hong Kong Under-21 Snooker Open Championship (as of 10 August 2026); and
- 4 male players and substitutes for aforementioned players who withdraw (recommended by the Head Coach based on past results, individual performance, discipline, development potential and alignment with the overall development of the team etc. and must be approved by ASCom).

[Women's 6-Red Snooker Singles]

- Top 8 players in the 2026 Hong Kong Women Snooker Open Championship; and
- 4 female players and substitutes for aforementioned players who withdraw (recommended by the Head Coach based on past results, individual performance, discipline, development potential and alignment with the overall development of the team etc. and must be approved by ASCom).

[Women's 9-Ball Pool Singles]

- Top 8 players in the Women's Division of the 2026 Hong Kong 9-Ball Pool Open Championship; and
- 2 female players and substitutes for aforementioned players who withdraw (recommended by the Head Coach based on past results, individual performance, discipline, development potential and alignment with the overall development of the team etc. and must be approved by ASCom).

Details of Selection Tournament

The selection tournaments as follows:

[Men's Snooker Singles] (event date: 27-31/8/2026)

[Women's 6-Red Snooker Singles] (event date: 12-15/9/2026)

[Women's 9-Ball Pool Singles] (event date: 15-19/9/2026)

*HKBSCC reserves the rights of seeding arrangement and the rights of re-scheduling the matches depending on the circumstances.

Replacement of Selected Player (Player Substitution)

A selected player may be replaced under the following circumstances:

1. Inability to compete due to health reasons or injuries.

2. Failure to complete or meet pre-competition training requirements.
3. Failure to meet standard expectations regarding athlete behavior, conduct, and discipline etc.
4. Failure to obtain SF&OC's approval.
5. Failure to comply with anti-doping policy.

Appeal Mechanism

A player who disagrees with the selection results may appeal to the Selection Appeals Subcommittee (SACom). But the appellant may not appeal simply based on a disagreement/dissatisfaction with the result, the grounds of appeal must be confined to non-compliance with the selection criteria or that the result is based on unreasonable/unfair/irrelevant factors.

Appeal Procedure

1. The appellant must submit a written notice of appeal and the appeal fee of HK\$1,000 to SACom via the Secretariat of HKBSCC within 3 calendar days after the announcement of the selection results. Late applications will not be accepted.
2. Appellants who are under 18 years of age may appeal through their parents or guardians. Appeals submitted anonymously will not be processed.
3. The notice of appeal must clearly state the grounds and justifications for the appeal and be accompanied by a crossed cheque for the appeal fee of HK\$1,000 (payable to "Billiard Sports Council of Hong Kong China Limited"). The fee will be refunded if the appeal is allowed.
4. The appellant will receive an acknowledgement of receipt of the notice of appeal and payment from HKBSCC within 10 working days. SACom will use its best endeavour to determine the appeal within 21 working days and submit the result to ExCom, and will notify the appellant of its decision within 10 working days thereafter, and the result shall be final.

Remarks

1. SF&OC is responsible for the overall execution, delegation organizing details, and final review of selection matters. HKBSCC will submit nominations to SF&OC, which will review and determine the final list of representatives.
2. HKBSCC reserves the right to update, alter, or adjust the player nomination list.
3. The appeal mechanism in these regulations does not apply to the final list of the representatives determined by SF&OC.
4. Should there be any matters not covered in these regulations, HKBSCC reserves the right to amend them. HKBSCC reserves all rights to final decisions in relation to nominations and the interpretations of these regulations.

(Issued on August 2026)